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RG.0002.31.2017 

 

P r o t o k ó ł   nr   XXXI/2017  

z nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Zbrosławice, 

odbytej w CUP w Zbrosławicach      

w dniu 04 sierpnia 2017 r. 

 

  W sesji udział wzięło 12 radnych (jak w liście obecności, stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego 
protokołu) oraz 8 gości zaproszonych (jak w liście obecności, stanowiącej załącznik nr 2 i 3 do 
niniejszego protokołu). 

  Czas rozpoczęcia sesji - godz. 15:05. 

 

Ad. 1. 

  Otwarcia obrad oraz przywitania radnych i zaproszonych gości dokonał Przewodniczący Rady Gminy 
– Pan Jan Fels .  

 

Ad. 2. 

   Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność do przyjmowania 
uchwał.   

    Nieobecni: radny, Pan Grzegorz Kłaczek, 

         radny, Pan Joachim Pieczka, 

                     radny, Pan Marek Minkus. 

 

Ad. 3. 

  Przewodniczący Rady poinformował, iż dzisiejsza sesja zwołana jest na wniosek Wójta Gminy.   

  Przewodniczący Rady Gminy, Pan Jan Fels zwrócił się do Wójta – inicjatora dzisiejszej sesji                      
z wnioskiem o poszerzenie porządku obrad o dodatkowy punkt: „Przyjęcie protokołu z poprzedniej 
sesji”.   

   Pan Wójt wyraził zgodę na uwzględnienie wniosku złożonego przez Przewodniczącego Rady.   

     

Ad. 4. 

  Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad uwzględniający powyższe wnioski:  

                    Porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie quorum do podejmowania uchwał. 

3. Rozpatrzenia wniosków w sprawie zmiany proponowanego porządku obrad. 

4. Przyjęcie porządku obrad. 

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zbrosławice na lata 2017-2027 – I,  

b) zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2017 – II, 
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c) zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony                           

      Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach – III, 

d) zmieniająca uchwałę w sprawie zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi w drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów i określenia wynagrodzenia za inkaso  

w roku 2017 – IV, 

e) zmieniająca uchwałę w sprawie inkasa podatku od nieruchomości, rolnego, leśnego, opłaty targowej  

oraz określenia inkasentów i wynagradzania za inkaso w 2017 roku – V, 

f) zmieniająca uchwałę w sprawie wysokości diet i zwrotu kosztów podróży radnym Rady Gminy 

Zbrosławice – VI, 

g) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia planu sieci prowadzonych przez Gminę Zbrosławice 

publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych – VII. 

7. Wolne wnioski oraz zapytania zaproszonych gości i mieszkańców gminy. 

8. Zamknięcie sesji. 

   

  Uwag do przedstawionego porządku sesji nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania –  
porządek sesji został przyjęty jednogłośnie (12 „za”). 

 

Ad. 5. 

Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie (12 „za”).    

 

 Ad. 6. 
 
Przewodniczący Rady Pan  Jan Fels przedstawił do podjęcia następujące projekty uchwał: 
 
a)   w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zbrosławice na lata 2017-2027 
 
  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (12 „za”, 0 „przeciw”, 0 
„wstrzymujących się”). 
 
 Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 12 radnych. Uchwała o Nr XXXI/351/2017 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy Zbrosławice na lata 2017-2027 została podjęta przy 12 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 
„wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 
b)   w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2017 
 
 Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (12 „za”, 0 „przeciw”, 0 
„wstrzymujących się”). 
 
 Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 12 radnych. Uchwała o Nr XXXI/352/2017 w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na 
rok 2017 została podjęta przy 12 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 
5 do niniejszego protokołu. 

 
c)   zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony     
         Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach 
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        Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (12 „za”, 0 „przeciw”, 0 
„wstrzymujących się”). 

 
        Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 12 radnych. Uchwała o Nr XXXI/353/2017 zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia 
pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach 
została podjęta przy 12 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 6 do 
niniejszego protokołu. 
 
d) zmieniająca uchwałę w sprawie zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie odpadami  
            komunalnymi w drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów i określenia wynagrodzenia za  
            inkaso w roku 2017 

 
Przewodniczący Rady, Pan Jan Fels poinformował, iż wyznaczonym inkasentem w sołectwie 

Zbrosławice jest Pani Kornelia Sikorska.  
  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (12 „za”, 0 „przeciw”, 0 
„wstrzymujących się”). 
 

Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 12 radnych. Uchwała o Nr XXXI/354/2017 zmieniająca uchwałę w sprawie zarządzenia poboru 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów i 
określenia wynagrodzenia za inkaso w roku 2017 została podjęta przy 12 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 
„wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 
 

e) zmieniająca uchwałę w sprawie inkasa podatku od nieruchomości, rolnego, leśnego, opłaty  
           targowej oraz określenia inkasentów i wynagradzania za inkaso w 2017 roku 

 
Przewodniczący Rady, Pan Jan Fels poinformował, iż wyznaczonym inkasentem w sołectwie 

Zbrosławice jest Pani Kornelia Sikorska.  
 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (12 „za”, 0 „przeciw”, 0 
„wstrzymujących się”). 
 

Radna, Pani Krystyna Graca zapytała kim jest Pani Kornelia Sikorska? 
 

Przewodniczący Rady, Pan Jan Fels odpowiedział, iż Pani Kornelia Sikorska jest osobą 
wyznaczoną przez Sołtysa miejscowości Zbrosławice. 
 

Dalszych uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym 
udział wzięło 12 radnych. Uchwała o Nr XXXI/355/2017 zmieniająca uchwałę w sprawie inkasa 
podatku od nieruchomości, rolnego, leśnego, opłaty targowej oraz określenia inkasentów i 
wynagradzania za inkaso w 2017 roku została podjęta przy 12 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 
„wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
 

Ponadto Przewodniczący Rady, Pan Jan Fels poinformował zgromadzonych, iż w dniu 
wczorajszym (03.08.2017 r.) o godz. 18.00 odbyły się wybory Sołtysa w miejscowości Zbrosławice. W 
wyniku głosowania Sołtysem miejscowości Zbrosławice została Radna Gminy, Pani Karina 
Respondek, która wyznaczyła osobę na inkasenta w miejscowości Zbrosławice.    

 
f) zmieniająca uchwałę w sprawie wysokości diet i zwrotu kosztów podróży radnym Rady Gminy  
           Zbrosławice 
 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (12 „za”, 0 „przeciw”, 0 
„wstrzymujących się”). 
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Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 

wzięło 12 radnych. Uchwała o Nr XXXI/356/2017 zmieniająca uchwałę w sprawie wysokości diet i 
zwrotu kosztów podróży radnym Rady Gminy Zbrosławice została podjęta przy 12 głosach „za”, 0 
„przeciw” i 0 „wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 
 
g)     zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia planu sieci prowadzonych przez Gminę Zbrosławice 
        publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych 

 

   Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (12 „za”, 0 „przeciw”,                                     
0 „wstrzymujących”).    

        Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 12 radnych. Uchwała o Nr XXXI/357/2017 zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia planu 
sieci prowadzonych przez Gminę Zbrosławice publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych 
w szkołach podstawowych została podjęta przy 12 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących” – 
stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 7. 

W wolnych wnioskach głos zabrali: 

 Sołtys, Pan Alojzy Szyguła, poruszył temat dużej ilości osadów komunalnych, znajdujących się 
na polach w Ziemięcicach. Odpadów przybywa coraz więcej. Temperatura na dworze wynosi 40 
stopni, dodatkowo dochodzi silny wiatr. Jestem zbulwersowany, ponieważ my jako Gmina nic nie 
możemy w tej sprawie zrobić, a do naszej Gminy takie ilości są przywożone. Rolnicy, którzy 
zgadzają się na przyjęcie osadów, mają tupet. Co zrobić? 

  Pan Wójt, odpowiedział, iż w tej sprawie zostało już wszczęte postępowanie. Na miejscu była 
również Pani Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Ochrony Środowiska, Pani 
Beata Dzielicka, która złożyła pismo do WIOŚ o ukaranie, ponieważ wokół pola są jeszcze nie 
skoszone, więc to jest składowanie a zgodnie z ustawą składowanie jest zabronione. Powinno się 
to zrobić niezwłocznie. Dodał również, iż Rząd w najbliższym czasie ma się zająć ustawą 
antyodorową.  

  Radny, Pan Rafał Kubik dodał, iż ostatnio miał rozmowę z Panem, który użytkuje pola. Pokazał 
mi wyrok Sądu Apelacyjnego w Katowicach z miesiąca maja z Brynka, gdzie problem był ten sam 
chodziło o składowanie i rozwożenie osadów komunalnych. Pan z którym rozmawiałem wygrał tą 
sprawę ponieważ słowo „niezwłocznie” można różnie interpretować i zależy od sędziego.  

 Radna, Pani Weronika Krok poruszyła temat znajdujący się w ostatnim wydaniu gazety 
„GWAREK” chodzi o transport. Ludzie udający się  do lekarza w okresie wakacyjnym do 
Pyskowic mają autobus o godz. 11.00, który wraca po 10 minutach, natomiast kolejny jest 
dopiero o godz. 16.30. Ludzie są rozżaleni ponieważ jest coraz gorzej.  

 Radny, Pan Klaudiusz Aplik poprosił o przesłanie ponownie materiałów, które nie doszły na 
komisję budżetu w dniu 28.06.2017.                                       
Zapytał również Pana Michała Skowron o przewidywania dot.  ul. Zielonej i ul. Polnej w 
Przezchlebiu czego możemy się spodziewać jeśli chodzi o kanalizacje? 

  Pan Michał Skowron odpowiedział, iż wszystkie inwestycje związane z dofinansowaniem do 
budowy kanalizacji ul. Zielonej, ul. Stawowej, ul. Polnej oraz ul. Polnej w Ziemięcicach przetargi 
będą ogłoszone w tym roku, przy czym ul. Stawowa już została podpisana umowa i wykonawca z 
początkiem września będzie wykonywał prace. Sieci wodociągowe i kanalizacyjne mają powstać 
do 15 grudnia 2017 roku. Do 30 czerwca 2018 roku będzie odtworzenie nawierzchni na w/w 
ulicach.  

 Przewodniczący Rady, Pan Jan Fels zapytał, czy gmina zakończyła reperacje wszystkich dróg 
gminnych i jak jest szansa, że Powiat zakończy remonty dróg, które jeszcze nie rozpoczął? 

  Pan Michał Skowron odpowiedział, iż jeżeli chodzi o naprawę dróg gminnych dzisiaj do urzędu 
wpłynęła faktura od wykonawcy więc zakres prac który był przewidziany w zamówieniu został 
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wyczerpany w 100%. Mniejszymi naprawami dziur w jezdni powstałych do końca roku zajmie się 
GZK.  

       Pan Michał Skowron poprosił o powtórzenie pytania dot. Powiatu. 

Przewodniczący Rady, Pan Jan Fels powtórzył pytanie, co z remontem dróg powiatowych?                                 
Końca nie widać.  

Pan Michał Skowron poprosił Wójta Gminy Zbrosławice Wiesława Olszewskiego, aby przeczytał      
list otrzymany od Zarządu Dróg Powiatowych.  

  Pan Wójt odczytał list otrzymany od Zarządu Dróg Powiatowych w Tarnowskich Górach. List 
stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

         Przewodniczący Rady, Pan Jan Fels dodał, iż jest to bezczelność.  

  Pan Wójt odczytał odpowiedź która została napisana do Zarządu Dróg Powiatowych. List 
stanowi załącznik nr 12. 

 Radna, Pani Krystyna Graca, zapytała o zasoby mieszkaniowe, konkretnie o budynki, które 
znajdują się z zasobie mieszkaniowym Gminy Zbrosławice. Chodzi o budynek znajdujący się na 
ul. 1-go Maja w Miedarach, który przejęliśmy od Agencji Nieruchomości Rolnych. W jednej z 
uchwał Rady Gminy budynek miał być przeznaczony do remontu, natomiast później było 
stanowisko, iż zostanie sprzedany, czyli zmieniło się stanowisko i będziemy budynek 
remontować? 

  Pan Wójt odpowiedział, iż jest to mienie przejęte od Agencji Nieruchomości Rolnych. Dopiero po 
10 latach posiadania budynku możemy budynek zbyć. Jeżeli zrobimy to wcześniej, będziemy 
musieli zwrócić pieniądze do Agencji Nieruchomości Rolnych. Dodał, iż więcej szczegółowych 
informacji udzieli na następnej sesji.  

 Radna, Pani Karina Respondek dała propozycję, aby pismo otrzymane od Zarządu Dróg 
Powiatowych umieścić na stronie internetowej Urzędu Gminy Zbrosławice.  

  Pan Wójt odpowiedział, iż nie chce rozpoczynać wojny.   

 Radna, Pani Karina Respondek podziękowała za oddane głosy podczas wyboru nowego sołtysa 
w Zbrosławicach. Jednocześnie w imieniu Rady Rodziców zaprosiła na Festyn Odpustowy, który 
odbędzie się 13-14 sierpnia w Zbrosławicach.  

 Radny, Pan Alojzy Szyguła zapytał, na jakim etapie jest obecnie rozbudowa przedszkola w 
Świętoszowicach? Czy odbył się przetarg na budowę bibliotecznej filii w Ziemięcicach? 

  Pan Michał Skowron odpowiedział, iż inwestycją związaną z budową filii bibliotecznej w 
Ziemięcicach zajmuje się Pani Dyrektor Anita Nalepa. Odbył się przetarg i aktualnie trwa 
sprawdzanie ofert. Jeżeli chodzi o przedszkole znajdujące się w Świętoszowicach cały czas 
trwają rozmowy z wykonawcą i ponaglanie by przyspieszył pracę. Nie chcemy się uciekać do kar 
umownych.  

  Pan Wójt dodał, iż udał się w wtorek na wizję do Świętoszowic i rozmawiał z osobą dowodzącą, 
która oświadczyła, iż zostało zamówione złe drewno i w czwartek będzie dowiezione to właściwe.  

 Radny, Pan Klaudiusz Aplik zapytał o termin rozpoczęcia prac remontowych ulicy Wodnej w 
Przezchlebiu oraz o prace związane z ulicą Łączną.  

   Pan Michał Skowron odpowiedział, iż jeżeli chodzi o ulicę Wodną to niedawno opiniował projekt 
organizacji ruchu. Firma już zaczęła frezować. Dokładnej odpowiedzi udzieli na następnej sesji 
bądź komisji, ponieważ nie chce wprowadzać w błąd.  

  Radny, Pan Alojzy Szyguła dodał, iż podobna sytuacja jest w Ziemięcicach wycięte dziury na ul. 
Szkolnej i od dwóch dni nic się nie dzieje. Sprzęt stoi ludzi brak.  

 Przewodniczący Rady, Pan Jan Fels zapytał Pana Wójta czy posiadamy ocenę dostawców usług 
w naszej gminie, ponieważ aktualna firma naprawiająca łaty na drogach dała plamę. 

  Pan Wójt odpowiedział, iż jest to oferta przetargowa.  

 Radny, Pan Alojzy Szyguła poprosił, aby zamówić znak z nazwę dla nowej ulicy w Ziemięcicach 
ul. Wiosenna. 
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  Pan Michał Skowron odpowiedział, iż tak zajmiemy się tym.  

 Przewodniczący Rady, Pan Jan Fels poruszył temat usunięcia przez Zakład Gospodarki 
Komunalnej dwa lata temu awarii na rurociągu gminnym, zasypał, jednak nie utwardził asfaltem. 
Obecnie powstała potężna dziura. Do kogo zwrócić się o naprawę powstałej dziury po wykopie? 

  Pan Michał Skowron odpowiedział, iż należy się zwrócić do Gminnego Zakładu Komunalnego.  

 Radna, Pani Józefa Boron poprosiła, aby umieścić tablicę informacyjną „UWAGA SZKOŁA” w 
rejonie Szkoły Podstawowej w Kopienicy.  

  Pan Michał Skowron odpowiedział, iż w pierwszej kolejności trzeba wykonać projekt organizacji 
ruchu, ponieważ odcinek drogi znajdujący się w okolicy Szkoły jest odcinkiem drogi powiatowej. 
Zajmiemy się tą sprawą.  

 Radny, Pan Rafał Kubik skierował pytanie do Pani Sekretarz Katarzyny Zyga, aby poprosiła Pan 
Komendanta Komisariatu Policji w Zbrosławicach o częstsze patrole Policji w Laryszowie i 
Wilkowicach ze względu na fakt, iż pojazdy znacznie przekraczają prędkość jazdy. Z informacji 
otrzymanej od Pana Jakuba Kuklińskiego pojazdy w tamtych rejonach poruszają się nawet z 
prędkością 150 km/h. 

  Pani Sekretarz Katarzyna Zyga odpowiedział, iż otrzymała harmonogram służb, jednak nie ma 
wypisanych miejscowości, tylko godziny i jaka to służba patrolowa czy drogówki. Zadzwonię i 
przekażę prośbę Komendantowi.  

 

Ad. 8. 

Przewodniczący Rady podziękował za udział w sesji, dokonując tym samym jej zamknięcia. 

Czas zakończenia:  15:50 

 

  Wszystkie załączniki do niniejszego protokołu, jak również nagranie dźwiękowe z sesji są dostępne             
w biurze Rady Gminy. Natomiast uchwały od Nr XXXI/351/2017 do Nr XXXI/357/2017 stanowiące 
załączniki od nr 4 do nr 10 są również dostępne w BIP Urzędu Gminy Zbrosławice. 

 
 
Protokołowała                                                                                                         Przewodniczący Rady 
Inspektor Justyna Cieśla                 Jan Fels 


